
 

 

REFERAT BESTYRELSESMØDE DEN 23. AUGUST 2024 

DELTAGERE I MØDET 

Bestyrelse 

• Claus Bjerregaard (CB), Ingrid Strandby (IS), Kim Rasmussen (KSR), Karin Hübner (KH), 

Frederik R. Hansen (FRH), Tove Ecklon (TE)  

Personale 

• Mikkel Fredslund (MF), Lone Storm Sørensen (LSS)  

Referent 

• Lone Storm Sørensen (LSS) 

Afbud 

• Finn Lørup (FL) 

DAGSORDEN  

1. Godkendelse af dagsorden og underskrift af referat fra sidste møde 

 

2. Banen v. MF 

a. Baneudvalg v. CB 

 

3. Økonomi v. CB 

a. Månedsregnskab for juli – herunder saldobalance og likviditetsoversigt 

b. Medlemstal 

c. Debitorliste 

 

4. Mødestruktur v. CB 

a. Årshjul for bestyrelsen 

 

5. Projekter 

a. Projekt Mulligan – status v. MF 

b. Børne- og Ungeprojekt – status v. LSS 

c. Indendørs træningsfaciliteter v. CB 

 

6. Frivillige hjælpere til at hjælpe greenfee spillere v. TE 

 

7. Orientering fra Formand, udvalg og sekretariat  

 

8. Evt. Herunder præsentation af vandingsprojektet ved Jan Find Petersen.  

 



Side 2 

1. GODKENDELSE AF DAGSORDEN OG UNDESKRIFT AF REFERAT FRA SIDSTE MØDE 

Dagsorden godkendt  

 

Referat fra den 15. august underskrevet  

 

2. BANEN  

Banen v. MF  

 

• Niveauet på 18-huls banen holdes.  

 

• Alle huller på 9-huls banen er proppet og der er kørt 35 ton topdressing på.  

Der er afsat kr. 25.000 i budgettet til topdressing. Et lastbiltræk med 40 tons koster ca. kr. 

10.000. Der er brugt 35 tons til 9-huls banen. Dvs. der skal bruges min. 80 ton til 18-huls 

banen, da greens på 18-huls banen er større. 

 

• Green hul 1 – 9-huls banen 

Til september påbegyndes flytning af green fra det gamle hul 5 til den nye green på hul 1. 

Den blå pæl på hul 1 viser midten af den nye green. Evt. sætte et skilt op, der fortæller, at 

vi er i gang med at lave en ny green. 

 

• Bemanding:  

o Jacob (praktikant) indgår som fuldtidsressource 37 timer om ugen. 

o Christian (projekt Mulligan) arbejder fuld tid 3 gange om ugen 

o Daniel (projekt Mulligan) kommer også snart på fuld tid 3 gange om ugen.  

o Simon er i gang med sin svendeprøve i disse uger 

 

Baneudvalget v. CB 

 

• Fokus på at få samlet de sidste løse ender i baneomlægningen. Alle tee-stedsskilte er 

kommet op. Efter en gennemgang bliver placeringerne justeret og der er efterbestilt ekstra 

skilte til de steder, hvor ét skilt ikke er nok.  

 

• Garmin er stadig ikke kommet med en klar udmelding omkring en opdatering.  

 

• For ikke at smide 30.000 scorekort ud, har vi valgt at fortsætte med de gamle scorekort 

sæsonen ud, selvom oversigtskortet er det gamle. Vi får nye scorekort til den nye sæson.  

 

• CB laver informationsbrev til medlemmerne 

 

• Bestyrelsen besluttede at invitere de gæster, der har ulejliget sig med at skrive til os om 

deres dårlige oplevelser i forbindelse med banen omlægningen, til en ny runde 

 

3. ØKONOMI  

Økonomien ser fortsat fornuftig ud, dog skal fortsat holdes fokus på udgifterne.  
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Medlemstallene er pr. 31. juli 1.163 medlemmer. En tilgang på i alt 158 nye medlemmer i år. Heraf 

729 fuldtidsmedlemmer  

 

Debitorlisten er på nuværende tidspunkt på 181.000 – heraf er ca. 30.000 fra medlemmer, nogle er 

desværre de samme. Overveje at gøre betalingsservice tvungen, så vi ikke skal bruge så mange 

ressourcer på at rykke for betalinger.  

 

Betalingsservice sættes på dagsordenen til bestyrelsesseminaret den 10. oktober.  

4. MØDESTRUKTUR 

Alt der vedrører greenkeeperne lægges først på mødet – overveje om MF skal deltage på alle 

møder eller om det er nok han kommer én gang i kvartalet 

 

Punkter der ønskes gennemgået på bestyrelsesmødet under punkterne ”Orientering fra” sendes til 

LSS en uge før bestyrelsesmødet og sendes med dagsordenen ud.  

 

LSS og IS udarbejder udkast til årshjul for bestyrelsen til bestyrelsesseminaret. Kigge på om vi kan 

minimere antallet af møder og forbrug af tid. 

5. PROJEKTER 

FL sender opdateret liste over projekter til LSS, der fremover vedligeholder listen. 

 

Projekt Mulligan v. MF 

Projektet kører rigtig godt.  

MF og og Janus Harder (Svendborg Jobcenter) er MEGET tilfredse. Pt. er der 2 unge mennesker i 

gang. Christian på 19 år er kommet op i fuld tid og det kører rigtig godt. Derudover er Daniel på 26 

år lige pt på deltid, men forventes snart at komme på fuld tid og selvom han er tidligere 

butiksmand, så fungerer samarbejdet positivt. 

 

I denne uge er der også kommet et ungt menneske i gang hos Jane i restauranten. 

 

De unge borgere, der rekrutteres og formidles til ”Projekt Mulligan”, er nøje udvalgt og skal leve op 

til de kriterier, der er ønsket af hhv. MF, vores træner Rolf og Jane i restauranten. 

 

Iflg. MF er tiden godt givet ud. Det giver dem noget og det giver også os noget personligt. 

 

Børne- Ungeprojekt v. LSS 

I de fleste danske golfklubber administreres børne- og ungeområdet af frivillige juniorudvalg og en 

ansat træner. Juniorudvalgene skiftes ofte ud, da de hovedsageligt består af forældre, der følger 

deres børn. Denne omskiftelighed har historisk set ført til tab af gode miljøer, når et velfungerende 

juniorudvalg opløses. 

Med dette projekt ønsker DGU at teste effekten af at ansætte en børne- og ungekoordinator i en 

klub. Denne koordinator vil have en nøglerolle i at skabe et miljø, hvor børn og unge trives og 

ønsker at blive. Vi vil skabe en konstant position i klubben, hvor der kan opbygges vedvarende 

kompetencer. Denne person vil få ansvar for at bakke op om og hjælpe børne- og ungeudvalget 

samt træneren med at skabe et miljø, som børn og unge har lyst til at være en del af.  

Det vil gøre det sjovere at bidrage som frivillig, når der er en person i klubben, der bakker op om 

ens arbejde, og som man kan gå til, når man har behov. Den ansatte person skal også være den 
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overordnede koordinator på området, og bl.a. sikre en god kommunikation med forældre, spillere, 

trænere, de øvrige medlemmer i klubben m.m. 

DGU tester sammen med cirka 10 golfklubber, hvorvidt ansættelse af en lønnet børne- og 

ungekoordinator kan være vejen frem ift. til at skabe og fastholde det rette børne- og ungemiljø i 

golfklubben.  

 

Hen over foråret har vi ikke på en gang set alle aktive juniorer, men et par gange været 16. I alt 

har vi set ca. 23 

Over halvdelen af dem der var medlemmer ved sæsonstart, har deltaget i turneringer, og et par 

stykker der er med helt fremme. 

Derudover har vi haft alle mellem 9 og 18 på 9-hulsbanen og konceptet "vejen til stor bane er en 

succes som andre begyndere også kan få noget ud af. 

Der er 7 frivillige hjælpere som kommer fast enten tirsdag eller torsdag eller begge dage. Flere af 

dem har gennemført Trænerløftet 

 

Det er virkelig godt at have så mange voksne omkring juniorerne. 

Der er god stemning og de hygger sig sammen både juniorer og voksne. 

Vi har netop gennemført tre dage med turnering hver dag, (på initiativ fra en frivillig hjælper) 

Thomas Lyhne  

 

Minigolfere er nu oppe over 10 i alt, og de har en gang været 8 til træning. de har en fest, og der 

er smil på. Majken Gulløv hjælper med træningen når hun kan. 

 

Torsdag den 29. august kommer Christian fra DGU på besøg og kigger til os, ikke som 

kontrolinstans, men mest for at bakke op og stille de gode spørgsmål. 

 

Poul Stenum har søgt og fået 5000,- fra Golfamore til aktiviteter frem til Jul (hver anden torsdag)  

 

Der er i DGU lige nu gang i processen med pilotprojektets skæbne. Der er forlydender om, at det 

måske fortsætter næste sæson. 

 

Vi er tæt på at være certificeret børne- ungeløfte klub – se her hvad det betyder 

https://www.danskgolfunion.dk/boerne-ungeloeftet 

 

Indendørs træningsfaciliteter v. CB 

Der arbejdes på etablering af indendørs træningsfaciliteter i denne sæson. Rummet skal etableres i 

det rum, der er for enden af bagladen (garagen). Løsningen kommer til at indeholde Trackman-

faciliteter, putting-område og udslagsnet.  

Projektet vil være med til at gøre klubben endnu mere attraktiv for nye medlemmer, ligesom det 

kan være med til at holde på vores talentfulde spillere i alle aldre. Alle medlemmer vil få mulighed 

for at kunne træne og holde sig i gang hele året.  

 

CB, Mikael Danielsen og Rolf Petersen tager på ekskursion til Fredericia Golfklub for at høre, 

hvordan de har båret sig ad og hvordan de er gået fra én til fire maskiner. 

Projektet skal være en nul-løsning, dvs. indtægterne skal kunne dække udgifterne til udstyr m.m. 

Der skal dog indhentes tilbud på isolering af rummet og isætning af en dør med kode.  

Bestyrelsen godkendte projektet og der arbejdes videre med Rolf som projektleder.  

Vi vil forsøge at skaffe kapital til etableringen via donationer og momskompensation.  
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6. FRIVILLIGE HJÆLPERE TIL GREENFEEGÆSTER V. TE 

TE udarbejdede et skriv til klubbens medlemmer efter bestyrelsesmødet i juni måned. Grundet 

ferieafholdelse i sekretariatet er igangsættelsen ikke effektueret. De frivillige skal være klædt på til 

at kunne betjene alle finesser på Touch skærm og GolfBox.  

 

Projektet tages med på bestyrelsesseminaret. TE udarbejder et skriv til drøftelse på seminaret.  

7. ORIENTERING FRA FORMAND, UDVALG OG SEKRETARIAT  

CB:  

• Møde med Team Frivillige Greenkeeper – aftalen udløber og de frivillige bliver en integreret 

del af greenkeeperne fremover under ledelse af MF 

 

KSR: 

• Der arbejdes videre med gadebelysningen, hvem betaler kommunen/SGK? 

• Skilte på dividere, vedr. udslag foran måtterne, er flyttet om på fronten 

• Boldelevatoren fra boldgraven er sat ned i hastighed så boltvaskeren kan følge med 

MF er sat på reparationen af boldvaskeren 

• Der er indkaldt til møde i klubhusudvalget d. 25 sep. flere nye frivillige hjælpere søges 

• At arbejde i en bestyrelse forudsætter tavshedspligt og enighed om beslutninger 

• Der arbejdes videre med Kortermann IT om opsætning af kamera på drivingrange. 

• KH og jeg undersøger mulighed for at finde brugte skibsmaster til vindposen 

• Der er forelagt et forslag til skilte i forhold til vindstyrke og retning på drivingrange  

 

TE: 

• Regionsgolf. Det har ikke været muligt at arrangere et midtvejs/evaluerings møde med 

regionsgolfs 2 klubkoordinatorer. Flere hold har haft udfordringer med at stille hold. 

Afventer mødeindkaldelse i efteråret når regionsgolf er afsluttet. Ingen af Svendborg 

Golfklubs stillede hold har nået slutspil.  

 

KH:  

• Er i kontakt med Hjerteforeningen vedr. kursus i hjertestarter for hjælpere til Rehab og 

Seniorklubben og øvrige, der er interesseret. 

• Mast til vindpose. Undersøger mulighederne for at få en gammel H-båds mast (eller lign.)  

Fyns Flagstang Industri laver kun flagstænger af glasfiber, hvilket kræver at flagstangen 

placeres langt ude på banen, da den ellers bliver slået i stykker 

• Der er pt. ingen møder i Begynder / Kaninafdelingen – afventer sæsonafslutning 

 

IS:  

• Besøg af Blommenslyst Rehab-afdeling. Vi skal have fundet en dato og en pris på greenfee. 

 

Drivingrange:  

Tiltag Ansvarlig  Beskrivelse 

Flytning af de yderste måtter fra 

venstre side af rangen til højre side 

Rolf Pedersen Etablere udslagssteder på 

højre side af rangen (uden for 

overdækningen)  

 

Etablering af åbningstider på rangen KSR, CB og LSS Lave udkast til åbningstider 

hen over sæsonen 
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Videoovervågning KSR Kontakte Kortermann IT for 

etablering af overvågning 

Etablering af flagstang med vindpose KH og KSR Bestilling af flagstang og 

vindpose samt beskrive regler 

for vindposen 

Udkast til skilt er udarbejdet 

Møde med naboerne CB Kontakte naboerne og 

orienterer om tiltag og aftale 

procedure vedr. skader samt 

udfyldelse af et tidsskema, 

som viser, omfanget af bolde 

og hvornår på dagen 

Etablering af læhegn/trælund MF Evt. genmodificerede popler 

(ekstremt hurtigt voksende) 

FRH undersøger mulighederne 

for at søge om tilladelse til at 

plante dem. 

Sætte økonomi på automaten LSS Undersøge, hvilke 

beslutninger, der skal tages for 

kunne at sætte økonomien i 

gang på automaten – f.eks. 

pris, kurvestørrelse m.m. 

Skilt til rangen med regler KSR Lave udkast til et skilt, der 

kort fortæller om reglerne på 

rangen og konsekvenser ved 

overtrædelse 

Alle måtter flyttes en halv meter 

bagud, der hvor det er muligt.  

  

Etablering af udslagssteder til driver   

Forlængelse af hegn ved vejen ind mod 

naboen 

LSS Der bestilles net til opsætning 

i 3 meters højde.  

Forlængelse af det nuværende 

hegn ned til pumpestationen 

og forbi naboens hus  

 

Status på alle tiltag til næste bestyrelsesmøde den 23. august 

 

8. EVT. 

 

Brøndborings- / Vandingsprojekt 

Besøg af Jan Find Pedersen, som gav en opdatering vedr. brøndborings-/vandingsprojektet, så vi 

fremover forhåbentlig kan undgå at bruge drikkevand til vanding på banen. 

 

Vi er i kontakt med et brøndboringsfirma for at finde det optimale boringssted 

 

Teknik og Miljø er ved at behandle vores ansøgning om tilladelse til at bore. Vi forventer at få en 

godkendelse i efteråret sammen med indvendingstilladelsen.  
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Vi bruger ca. 180 m3 vand pr. vanding. Vores pumper kan yde 40 m3 i timen – ca. 20 m3 pr. 

pumpe. Evt. udskifte den ene til en større model og bruge den anden til reserve.  

 

Der har været afholdt møde med en miljøkonsulent om etablering af en sø til opsamling af vand 

(det der bliver pumpet op samt opsamling af regnvand).  

 

Vi har tidligere hørt en masse om at skulle tage hensyn til de dyr, der lever i søerne, men hvis vi 

etablerer en sø, så lever dyrene der på vores betingelser. Bruger vi en af de allerede etablerede 

søer, så lever dyrene der på deres betingelser. Derfor er det en god ide at anlægge en ny sø til 

opsamlingsreservoir. JFP søger landzonetilladelse.  

 

Vi fortsætter med at søge momskompensation til projektet. Derudover søges der fonde via 

fundraiser.  

 

JFP er projektleder og KSR er bestyrelsens repræsentant 

KOMMENDE MØDER 

Bestyrelsesmøder 2024: 

• 24. september 

• 31. oktober 

• 19. november 

• 13. december med efterfølgende julefrokost sammen med personale og samarbejdspartnere 

 

Bestyrelsesmøder 2025: 

• 21. januar  

• 26. februar 

 

Bestyrelsesseminar: 

• 10. oktober kl. 9.00 – 15.00 i Svendborg Amatør Sejlklub  

 

Emner til Bestyrelsesseminaret den 10. oktober: 

• Bestyrelsens årshjul – hvor ofte skal vi mødes i bestyrelsen, FU m.m. – oplæg fra IS/LSS 

• Billig uge ja eller nej – hvis ja, så evt. få to menuer med fra restauranten 

• Betalingsservice – tvungen tilmelding?  

• Frivillige til at hjælpe gæster i weekender og helligdage – oplæg fra TE  

 

 

Generalforsamling:  

• Torsdag den 20. marts 2025 kl. 19.00 Guldsalen i Borgerforeningen  


